
 

 

 

Den 20. 12. 2019 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 233 (MOF alm. del), stillet 4. december 2019 efter ønske 

fra Erling Bonnesen (V). 

Spørgsmål nr. 233 

”I en fynsk sag ved Kerteminde er der netop givet afslag på ansøgning om etablering af 

minivådområde, der delvist går ind i strandbeskyttelseslinjen. Vil ministeren tage sagen op sammen 

med sine ministerkolleger, f.eks. erhvervsministeren, som har ansvaret for planloven, der også er 

involveret i sagen?” 

Svar 

Afgørelser efter naturbeskyttelsesloven kan påklages til Miljø- og Fødevareklagenævnet, som kan tage 

stilling til, om administrationen er korrekt i det enkelte tilfælde. 

 

Der er mange potentielle placeringer for konstruerede minivådområder - også uden for 

strandbeskyttelseslinjen.  

 

Med den nuværende ramme for etablering af konstruerede minivådområder er der en balance mellem 

på den ene side naturbeskyttelseshensyn og på den anden side sikring af, at udvaskningen af 

næringsstoffer reduceres.  
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